



**34th International GEOGRAPHICAL
Congress 16-20 AUGUST, 2021**

GEOGRAPHY: Bridging the **CONTINENTS**  **VIRTUAL**



CERTIFICATE OF ATTENDANCE

This is to certify that

ELEONORA PANIZZA

has attended and presented an abstract entitled

**A Complex Agent-Based Model for Forecasting Disaster Displacement. The Northern
Kenya Case Study**

between 16-20 August, 2021 - İstanbul - TURKEY



Prof. Michael E. Meadows
IGU President



Prof. Barbaros Gönençgil
Congress Chairman



Assoc. Prof. T. Ahmet Ertek
TGS President



Brescia, 30 AUGUST - 10 SEPTEMBER 2021

Certificate of Participation

this certificate is given to:

Eleonora Panizza

for attending the BEHAVE Spring School on
"AGENT-BASED MODELLING FOR SOCIAL SCIENTISTS"

A handwritten signature in dark blue ink, appearing to read 'Flaminio Squazzoni', is written over a horizontal line.

Prof. Flaminio Squazzoni

BEHAVE School Director, University of Milan



Attestato di partecipazione

Eleonora Pannizza

ha frequentato il Corso GIS base 8 lezioni (24 ore)
organizzato dalla Società Geografica Italiana Onlus

Roma lì 5/6/2021

Il Presidente

VIRTUAL WORKSHOP SERIES / SÉRIE D'ATELIERS VIRTUELS

Développer un programme de recherche et de politique pour répondre aux déplacements et aux migrations dans le contexte des catastrophes et du changement climatique en Afrique

Certificate of participation

We hereby confirm that **Eleonora Panizza** participated in the Virtual Workshop Series on [*Developing a Research and Policy Agenda for Addressing Displacement and Migration in the Context of Disasters and Climate Change in Africa*](#) between April and July 2021. The specific objectives of the workshop series were:

1. To identify opportunities for addressing disaster and climate change-related displacement and migration in Africa within specific fields of law and policy;
2. To identify knowledge gaps that need to be addressed within each of the fields of law and policy identified in order to maximize their potential contribution; and
3. To develop proposals for further research to address the identified knowledge gaps and enhance future law and policy development and implementation.

The Virtual Workshop Series consisted of Opening and Closing Plenary sessions, plus Thematic Working Group sessions for specific fields of law and policy, including climate change, disaster risk reduction, migration, refugee protection, human rights and protection of internally displaced persons and planned relocation. Across 20 hours of workshop discussions, participants in the Virtual Workshop Series generated:

- a Research and Policy Agenda for Addressing Displacement and Migration in the Context of Disasters and Climate Change in Africa (to be published in November 2021); and
- a network of researchers and policy experts across Africa to implement the Research and Policy Agenda.

This Virtual Workshop Series was jointly organized by: Kaldor Centre for International Refugee Law, UNSW; Platform on Disaster Displacement; International Organization for Migration; UN High Commissioner for Refugees; Intergovernmental Authority on Development; Centre for Human Rights, University of Pretoria; and University of Nairobi.

Dr Tamara Wood, Kaldor Centre, tamara.wood@unsw.edu.au
and Christina Daszkiewicz, IOM, cdaszkiewicz@iom.int
(on behalf of Virtual Workshop Series Partners and Steering Group)



VIRTUAL WORKSHOP SERIES / SÉRIE D'ATELIERS VIRTUELS

Développer un programme de recherche et de politique pour répondre aux déplacements et aux migrations dans le contexte des catastrophes et du changement climatique en Afrique

Attestation de participation

Nous attestons par la présente que **Eleonora Panizza** a participé à la série d'ateliers virtuels intitulée [Développer un programme de recherche et de politique pour faire face aux déplacements et aux migrations dans le contexte des catastrophes et du changement climatique en Afrique](#) entre avril et juin 2021. Les objectifs spécifiques de la série d'ateliers étaient:

1. l'identification d'opportunités juridiques et politiques pour répondre aux déplacements et migrations dans le contexte de catastrophes et du changement climatique en Afrique ;
2. l'identification des lacunes principales en matière de connaissances qui doivent être comblées pour que ces opportunités soient pleinement réalisées ; et
3. le développement de propositions pour plus de recherche pour combler les lacunes identifiées et améliorer le développement de futures lois et politiques.

La série était comprise de sessions plénières d'ouverture et de clôture, ainsi que de sessions de groupes de travail thématiques pour des domaines spécifiques du droit et des politiques, y compris relatifs aux changements climatiques, à la réduction de risques de catastrophes, à la migration, à la protection des réfugiés, aux droits humains, à la protection des personnes déplacées à l'intérieur de leur propre pays et à la réinstallation planifiée. Au travers de 20 heures de discussions, les participants ont:

- un programme de recherche et de politique pour répondre aux déplacements et aux migrations dans le contexte des catastrophes et du changement climatique en Afrique (à paraître en novembre 2021), et
- un réseau de chercheurs et d'experts politiques à travers l'Afrique pour mettre en œuvre le programme de recherche et de politique.

Cette série d'ateliers virtuels a été co-organisée par le centre Kaldor de droit international pour les réfugiés de l'université de Nouvelle-Galles du Sud, la plateforme sur les déplacements liés aux catastrophes, l'organisation internationale pour les migrations, l'agence des Nations Unies pour les réfugiés, l'autorité intergouvernementale pour le développement, le centre pour les droits humains de l'université de Pretoria, et l'université de Nairobi.

Dr Tamara Wood, Kaldor Centre, tamara.wood@unsw.edu.au
et Christina Daszkiewicz, OIM, cdaszkiewicz@iom.int

(au nom des partenaires de la série d'ateliers virtuels et du comité de pilotage)



con il patrocinio di



Diciassettesima Scuola estiva sul Metodo e la Ricerca Sociale



Scuola Estiva sul Metodo
e la Ricerca Sociale



Online dal Borgo di Tortorella (Sa), 11 e 12 dicembre 2020

programma per complessive 18 ore di formazione

9:00 – 10:30	Come impostare una ricerca Standard	Prof. Felice Addeo Prof.ssa Gabriella Punziano
10:30 – 14:00	Il campionamento nelle Scienze Sociali	Prof. Renato Grimaldi
15:30 – 19:30	Come costruire un questionario	Prof. Sandro Landucci
9:30 – 14:00	Principi di analisi monovariata e analisi bivariata	Prof.ssa Amalia Caputo
14:30 – 19:00	Introduzione all'analisi multivariata	Prof. Felice Addeo

ATTESTATO DI PARTECIPAZIONE DI

Eleonora Panizza

Il Direttore della Scuola Estiva sul Metodo e la Ricerca Sociale *prof. Felice Addeo*



**Università
di Genova**

Si attesta che

Eleonora Panizza

ha frequentato in modalità e-learning il corso*

L'Agenda 2030 e gli obiettivi di sviluppo sostenibile
e superato la verifica di apprendimento finale.

Il corso è stato realizzato dall'Alleanza Italiana per lo Sviluppo Sostenibile (ASviS)
e reso disponibile sul Portale della Didattica AulaWeb dell'Università di Genova.

Genova, 28 settembre 2021

Il Capo Settore
Settore formazione del personale

A handwritten signature in blue ink, appearing to read 'A. Panizza', is placed below the text of the official role.

* Il corso e-learning introduce l'Agenda 2030 ed i 17 Obiettivi di Sviluppo Sostenibile (SDGs - Sustainable Development Goals), approvati nel settembre 2015 dalle Nazioni Unite, che dovranno essere realizzati a livello globale entro il 2030. Il percorso formativo si suddivide in 20 moduli per una durata complessiva di circa 3 ore. Maggiori informazioni: <https://asvis.it/corso-e-learning-l-agenda-2030-e-gli-obiettivi-di-sviluppo-sostenibile/>